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Podíl českých jablek prodávaných v obchodních 
řetězcích se meziročně zvýšil, obchodní přirážky 
jsou ale dlouhodobě vysoké
27.4.2023

Tisková zpráva – Ministr zemědělství Zdeněk Nekula (KDU-ČSL) dnes uspořádal kulatý stůl
k problematice jablek v tržní síti. O situaci ovocnářů, spotřebitelských cenách, cenách zeměděl-
ských výrobců (CZV) a podpoře českého ovocnářství diskutovali na Ministerstvu zemědělství 
zástupci Potravinářské komory, Agrární komory, obchodních řetězců i Ovocnářské unie. Loni se 
meziročně zvýšil podíl českých jablek prodaných v obchodech, je ale nutné, aby zemědělci mohli 
více promítnout své náklady do výkupní ceny.

Účastníci jednání řešili konkrétní opatření v sektoru, výhled na další období a jakým způsobem docílit, 
aby z české krajiny neubývaly sady a podnikání v ovocnářství bylo rentabilní.

„Slíbil jsem, že se budeme postupně věnovat rozboru cen základních potravin. Po cukru a vejcích jsou na řadě 
jablka. Situace je zde velmi složitá, a to kvůli vysoké polské produkci. Ta kvůli ruským a běloruským sankcím 
míří hlavně na evropský trh, který je přesycený. Rád bych opět připomenul, že viník problémů, které nyní 
musíme řešit, je Putinovo Rusko,“ řekl ministr zemědělství Zdeněk Nekula.
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